
Frankofonní klub SKIP v roce 2010 
  
Členové Frankofonního klubu SKIP (FK) byli jako každoročně pravidelně 
informováni o nejdůležitějších akcích Francouzského institutu (FI) v Praze a 
jeho mediatéky.  Na jaře 2010 to byl zejména seminář „Překlady a vydávání děl 
z humanitních a společenských věd“, který se konal v dubnu v Brně a v květnu 
v Praze.  
 
Ve čtvrtek dne 14. května 2010 se členové Frankofonního klubu SKIP sešli – v  
roce 2010 už po sedmé – na pražském Výstavišti na mezinárodním knižním 
veletrhu „Svět knihy 2010“.  Setkání bylo zasvěceno především seznámení 
s novinkami prezentovanými ve stánku francouzských nakladatelství ve střední 
části Průmyslového paláce. O bohatou fotodokumentaci se postarala členka 
klubu Olga Domorázková. (Viz fotomontáž v závěru zprávy) 
     
V elektronické konferenci klubu byli členové seznamováni s nejrůznějšími 
„frankofonními“ novinkami; dostávali také pozvánky Francouzského institutu 
v Praze, byli zváni na Dny Frankofonie a na další akce.  
 
Klub podporoval úsilí o zapojení knihoven do akcí, pořádaných partnerskými 
(družebními) městy mezi Francií a Českem (Plzeň – Limoges, Kladno – Vitry, 
Kutná Hora – Remeš, České Budějovice – Lorient, Praha 6 – Drancy).  
Nejaktivnější z nich je nesporně spolupráce mezi městy Lorient a České 
Budějovice, o níž bude ještě řeč. K aktivním regionálním klubům patří rovněž 
Frankofonní klub v Příbrami, na jehož činnosti má lví podíl členka FK SKIP 
Naďa Čížková. Pokračovala spolupráce FK SKIP s ředitelkou Městské knihovny 
v Třebíči Marií Dočkalovou a tamějším Francouzským klubem; ta pravidelně 
informuje členy Frankofonního klubu o akcích, které pořádá Francouzský klub 
této knihovny.  
 
Srdečné přátelské rozloučení s paní Inou Pouant, které skončilo její čtyřleté 
angažmá v čele mediatéky FI, se uskutečnilo v pondělí dne 31. května 2010 
v mediatéce FI.   
 
SKIP uspořádal koncem října 2010 úspěšnou studijní cestu po francouzských 
knihovnách v regionech severovýchodní Francie, na její organizaci se 
zúčastnily členky FK, stejně tak jako na přípravě informačního letáku o SKIP ve 
francouzštině. Cesty se zúčastnilo na 40 členů SKIP, během čtyř dní bylo 
navštíveno deset knihoven různých typů – veřejných i vědeckých.  V rámci 
studijní cesty se uskutečnilo setkání s představiteli regionální organizace ABF, 
zasvěcené mimo jiné také navázání užší knihovnické spolupráce mezi 
družebními městy Remeš (Richard Roy, mediatéka) a Kutná Hora (Gabriela 
Jarkulišová, ředitelka Městské knihovny v Kutné Hoře). Členka klubu Zuzana 



Hájková, která při návštěvách francouzských knihoven tlumočila 
z francouzštiny a naopak, se koncem listopadu a počátkem prosince zúčastnila 
třítýdenní odborné stáže ve Francii, o níž referovala na podzimním setkání členů 
klubu.   
 
Podzimní – v pořadí již osmé – setkání členů Frankofonního klubu SKIP se 
konalo v mediatéce  FI  v pondělí 13. prosince 2010 – jako obvykle s bohatým 
programem. Se zážitky ze zájezdu SKIP do Francie seznámila přítomné Mgr. 
Zlata Houšková (hostem setkání byl kromě ní také dr. Roman Giebisch), 
doplnily ji PhDr. Zuzana Hájková a Mgr. Naďa Čížková i další v bohaté diskusi, 
která dokumentovala, že studijní cesta byla skutečně úspěšná.Článek o ní z pera 
ostravského kolegy Jiřího Pleška bude publikován v Bulletinu SKIP a na jeho 
podkladě bude za spolupráce Zuzany Hájkové zpracován článek pro 
francouzský časopis ABF „Bibliothèques“.   
 
V rámci družební spolupráce města Lorient a Českých Budějovic, která se 
rozvíjí už od roku 1999, byla v roce 2010 realizována čtyřdenní návštěva pana 
Bernarda Coisy, ředitele tamější městské knihovny; při příležitosti 
organizovaných „Dnů Francie“ navštívil nejen České Budějovice, ale také 
Prahu. O nejnovější aktivitě příbramského Frankofonního klubu informovala 
Naďa Čížková. Aktuálně šlo o zorganizování úspěšného zájezdu do Francie 
k účasti na maratonu Beaujolais.  
 
Členové FK se v rámci podzimního setkání osobně seznámili s panem 
Frédéricem Boudineau, nástupcem paní Iny Pouant; ten pracoval před svým 
příchodem do Prahy v síti pařížských veřejných knihoven. Informoval členy 
Frankofonního klubu SKIP o akcích, připravovaných na rok 2011 a o 
své představě o spolupráci s klubem i s českými knihovnami.  Příjemné 
prostředí v mediatéce pro setkání připravil kolektiv mediatéky v čele s Jarmilou 
Kondratickou.  
 
Frankofonní klub SKIP se rozšířil o novou členku – kol. Evu Vondálovou, 
vedoucí knihovny Goethe-Institutu;  v současné době má 39 členů.  
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